
Geachte raadsleden, 

Via deze raadsinformatiebrief willen we u informeren over de uitvoering van de motie ‘Budget 
uit balans geef de raad meer kans’, unaniem aangenomen op 4 juli 2024. 

Wat is de aanleiding voor deze informatie?  

De financiële positie staat onder druk, zoals gepresenteerd in de kadernota 2025 en de 

programmabegroting 2025-2028. We zien ook in een sterk toegenomen risicoprofiel. Dit komt 

mede doordat we als gemeente Oss veel grote projecten hebben, grote risico’s zijn hiermee 

inherent. Het gaat om onder andere de nieuwbouw van het Theater de Lievekamp, de bouw 

van het nieuwe zwembad, het Warenhuis etc. Afgelopen jaren hebben we hier, mede door de 

stijgende rente, te maken gehad met financiële nadelen.  
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De gemeenteraad heeft tijdens de behandeling van de kadernota 2025-2028 op 4 juli 2024 de 

motie ‘Budget uit balans geef de raad meer kans’ unaniem aangenomen. De gemeenteraad 

droeg hierbij het college op:  

Om vóór het einde van het jaar met een voorstel naar de raad te komen waarin een definitie 

van grote projecten wordt gegeven, en waarin wordt uitgelegd op welke wijze de raad wordt 

betrokken bij de (financiële) besluitvorming wanneer er van de vastgestelde kaders wordt 

afgeweken. 

In deze raadsinformatiebrief geven we aan hoe we invulling gaan geven aan deze motie.  

Wat is de kernboodschap? 

In de rekeningcommissie van 22 augustus hebben we het gesprek gevoerd over verschillende 

mogelijkheden om invulling te geven aan deze motie. Doel is om de gemeenteraad beter in 

positie te brengen bij grote projecten. We hebben verschillende opties verkend.  

Een aantal gemeenten hebben een regeling Grote projecten opgesteld, waarin afspraken 

gemaakt kunnen worden over de informatieverstrekking tussen projectleider- college en de 

gemeenteraad. Bijvoorbeeld via standaard projectrapportages over de fysieke en financiële 

voortgang (inclusief risico’s). Dit zou een vergelijkbare rapportage kunnen als het MPG en het 

Najaarsbericht van het Grondbedrijf. Wanneer hiervoor gekozen zou worden moeten er wel 

afspraken gemaakt worden over: 

- Wat is een groot project? Is dit alleen financieel? Of ook maatschappelijk, bestuurlijk, 

juridisch etc?

- Wie bepaalt dat het een groot project is? Is dit af te bakenen in een regeling?

- Hoe zouden we de voortgang en dilemma’s kunnen bespreken?

In de rekeningcommissie is hier uitgebreid over gesproken. De uitkomsten van dit gesprek 

waren als volgt: 

- Het definiëren van een groot project is niet per se te vangen in een regeling. Er zullen

projecten zijn die financieel een beperktere omvang hebben, maar bestuurlijk zeer

gevoelig of gedurende een proces veranderen van een meer regulier project naar een

‘groot’ projecten.

- Het bespreken van de voortgang van projecten tijdens (meer)jaarlijkse

rapportagemomenten is niet  wenselijk. Dilemma’s of problemen/knelpunten houden

zich niet aan planningen en dan is juist snelheid en actualiteit van belang.
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De conclusie uit het vervolggesprek in deze rekeningcommissie was dat de uitvoering van de 

motie niet zou moeten leiden tot een regeling grote projecten of een standaard rapportage 

(bijvoorbeeld 2 keer per jaar). Het gaat volgens de rekeningcommissie meer om een principe 

afspraak tussen het college en de gemeenteraad waarbij het college toezegt dat zij de 

gemeenteraad beter en eerder betrekt bij beslissingen en alternatieven voor grote projecten 

om zo de gemeenteraad beter in positie te brengen.  

Meer concreet: Het college legt pro-actief en in eerder stadium eventuele dilemma's c.q. 

keuzemogelijkheden voor aan de gemeenteraad bij grote projecten.  

Als college zullen we bij grote projecten hiervoor meer aandacht hebben. 

We maken hierbij de volgende opmerkingen: 

- Bij grote projecten denken we aan de nieuwbouw van theater de Lievekamp, de

nieuwbouw van het zwembad, het Warenhuis, ontwikkelingen Amsteleind en

Ravenstein.

- We willen  meer gebruik maken van de optie van raadplegen van een voorgenomen

besluit bij opiniecommissies.

- We bieden alternatieven aan  bij ingrijpende beslissingen.

- We vragen de gemeenteraad om bij het bespreken van deze dilemma’s om de

mogelijkheid om zaken vertrouwelijk en tijdig te kunnen te bespreken, met name als

het gaat om gevolgen voor aanbestedingen en wanneer snelle besluitvorming

noodzakelijk is.

We hopen u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben en zien de motie ‘Budget uit balans 

geef de raad meer kans’ hiermee als afgedaan.  

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van de gemeente Oss, 

De secretaris, De burgemeester, 

H. Reints Drs. W.J.L. Buijs-Glaudemans 



Volgvel Ons kenmerk 

4  
 

 

Samenvatting (=korte inhoud) 

De gemeenteraad heeft tijdens de behandeling van de kadernota 2025-2028 op 4 juli 2024 de 

motie ‘Budget uit balans geef de raad meer kans’ unaniem aangenomen. In deze 

raadsinformatiebrief geven we aan hoe we invulling gaan geven aan deze motie. Conclusie is 

dat het college pro-actief en in eerder stadium eventuele dilemma's c.q. keuzemogelijkheden 

voor legt aan de gemeenteraad bij grote projecten.  
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